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Närvarolista 

 
Övriga politiska åtaganden: 
1: Anne-Li: KF-ledamot , ordförande i miljö- och hälsoskyddsnämnden, ledamot i KS, 
ersättare i KS arbetsutskott, adjungerad i KS-PLAN, ledamot i kommunfullmäktige. 
I övrigt gruppledare och ordförande för Centerpartiet Österåker  
 
2: Conny: KF-ledamot, ersättare KS, Miljö- och hälsoskyddsnämndens vice ordförande,  
Norrvattens styrelse och fullmäktige, Svealands kustvattenvårdsförbund, samt representant för 
kommunen i Luftvårdsförbund 
 
3: Golriz: inga övriga uppdrag i kommunen 
 
Länk till info för att söka politikers uppdrag: 

https://osteraker.tromanpublik.se/ 
 

Parti Ledamöter Närvarande 
Ej 

närvarande 
Ersättare 

C Anne-Li Hilbert, ordförande1 X   

M Conny Söderström2 X   

V Golriz Kamangar3 X   

     

 Representanter föreningar/byalag    

 Helena Wänerstrand, Naturskyddsföreningen Österåker X   

 Maria Olausson, Naturskyddsföreningen Österåker X   

 Mats Olsson, LRF   X  

 Ingela Martinsson, Friluftsfrämjandet i Österåker X   

 Jakob Valentin, Österåkers scoutkår  X  

 -, Företagarna i Österåker  X  

 Anders Bengtsson, Trälhavets båtklubb   X  

 Joakim Jonsson, Österåkers sportfiskeklubb X   

 Jan Höglund, Österåkers sportfiskeklubb X   

 Cecilia Arvidsson, Orienteringsklubben Österåker  X  

 

Bo Hedenstedt, Österåkers hembygds- och 

fornminnesförening  X  

 Sara Annmo, Svenska kyrkan X   

 Anne Rosbäck STF Stockholm Nordost  x  

 

 Övriga närvarande Funktion 

X Jenny Karlsson Hållbarhetsstrateg 

X Maria Lindström Miljö- och hälsoskyddschef 

X Krister Sernbo Strategisk planeringschef 

X Markus Andersson Miljöplanerare 

X Gösta Bergman Översiktsplanerare 

https://osteraker.tromanpublik.se/
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MKR § 1   

 

Mötets öppnande och val av justerare 

 
MKR-rådets beslut 
MKR-rådet utser Golriz Kamangar till justerare. 
 

 

Sammanfattning  
Ordföranden föreslår att Golriz Kamangar utses till justerare. 
 

______________ 
 
MKR § 2   

 

Fastställande av dagordning 

 

MKR-rådets beslut 
Dagordningen fastställs. 
 

Sammanfattning  
Fastställande av dagordning. 

______________ 
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MKR § 3   

 

Presentation Tematisk översiktsplan (TÖP) Kust och skärgård 
 

Sammanfattning  
Gösta Bergman, översiktsplanerare Strategiska planeringsavdelningen, höll en presentation om 
arbetet med ny TÖP för kust och skärgård.  
 
Det tematiska tillägget är ett övergripande strategiskt dokument, som tillsammans med 
översiktsplanen ska beskriva kommunens viljeriktning i fråga om mark-och vattenanvändning. 
Vidare ska tillägget beskriva bebyggelseutveckling, riksintressen och allmänna intressen i 
övrigt. Det tematiska tilläggets konsekvenser beskrivs i en hållbarhetsbedömning som 
uppfyller kraven på en miljökonsekvensbeskrivning. 
 
Samråd om förslaget till tematiskt tillägg pågår mellan den 20 februari och 18 april 2021.  
Handlingar samt mer information om hur du kan delta i samrådet finns på 
osteraker.se/osteraker2040. Se även bifogat missiv med mer information om samrådet. 
 
Se bifogad PP om TÖP samt pdf om samrådet för TÖP 
 
Frågor och synpunkter var bla om vi i TÖP:en tittat på vilken typ av båtar som ska trafikera de 
olika transportsambanden, drivmedel osv, eftersom det är viktigt ur miljösynpunkt. Svaret var 
att det inte ingår i projektet. En annan synpunkt var att den tidiga dialogen fungerat bra. Gösta 
kommenterar att även synpunkter på områden som ligger utanför projektet tas in på andra 
ställen i det löpande arbetet inom samhällsbyggnadsförvaltningen och att synpunkter alltid är 
värdefulla.   
 
______________ 
MKR § 4   

 

Presentation Lokalt åtgärdsprogram för vatten (LÅP) 
 

Sammanfattning  
Markus Andersson, miljöplanerare Strategiska planeringsavdelningen, höll en presentation om 
arbetet med Lokalt åtgärdsprogram för vatten. 
 
Se bifogad PP. Markus visade bland annat hur all information från provtagningar till 
utredningar kommer att ligga på kommunens hemsida när projektet LÅP är klart. Och 
berättade att i sjöar är ett stort problem för höga halter av kvicksilver och PFOS. 
 
I samband med presentationen uppmärksammade Helena från NSF om ett nytt 
forskningsprojekt gällande rening av PFOS (se mer info nedan) och det kom också en 
kommentar om att kommunen kan och bör bli bättre på att kommunicera ut de miljöpositiva 
åtgärder som görs.  
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Mer info från Helena Wänerstrand en ny metod för att få bort PFAS ur vattendrag: 
Det är ett litet miljöteknikföretag som heter Clean Nature AB som arbetar med detta. De har 
bl.a. ett projekt i Igelbäcken som är starkt förorenad. 
Forskare från Stockholms Universitet deltar. 
 
Länk till deras hemsida:  https://cleannature.se/  
 
Här är ett klipp från TV4 som gjort ett reportage om projektet Igelbäcken: 
 
https://www.tv4.se/artikel/7HzQO4EnqGB4ZxygyHKrIi/supergraes-kan-rena-naturen-fran-

miljoegift 

______________ 
MKR § 5   

 

Svenska kyrkan i Österåkers arbete med solceller  
 

Sammanfattning  
Sara Annmo, miljöansvarig på Svenska kyrkan Österåker berättade om projektet att sätta 
solceller på centrumkyrkans tak. Se bifogad pdf. 
 
Flera kommentarer om att det var inspirerande att höra om projektet. 
 
______________ 
MKR § 6   

 

Info från kommunen  
 

Sammanfattning miljömål 
Se bifogad PP. Extern remiss för de nya miljömålen kommer i vår. 
 
Kommentarer om att det är viktigt att de nya (och gamla) målen följs upp och är SMARTA 
samt att det är dåligt att det blivit glapp mellan gamla och nya miljömålen.  
 

Sammanfattning miljöbidrag 
Se bifogad PP. Information från Anne-Li om att miljöbidraget kommer att delas ut även 2021. 
Separat inbjudan om miljöbidraget och hur man kan utforma ansökan planeras innan 
sommaren. 
 

Sammanfattning källsortering i kommunens skolor och förskolor 
Jenny Karlsson informerade om läget. På vissa ställen är det problem att lösa källsorteringen 
på ett sätt som säkerställer god arbetsmiljön både för skolans personal och för avfallshämtare. 
Utredning med lösningar har gjorts på Solskiftesskolan. Produktionsutskottet har eget 

https://cleannature.se/
https://www.tv4.se/artikel/7HzQO4EnqGB4ZxygyHKrIi/supergraes-kan-rena-naturen-fran-miljoegift
https://www.tv4.se/artikel/7HzQO4EnqGB4ZxygyHKrIi/supergraes-kan-rena-naturen-fran-miljoegift
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miljömål att öka andelen skolor som kan källsortera, under 2020 ökade andelen från 30 % till 
50%, så frågan är på bordet. Kommunens hållbarhetsstrateg fortsätter att sätta sig in i 
avfallshantering och källsortering under året, då det även är ett mål och åtgärd i kommunens 
nya avfallsplan. 
 

Sammanfattning kommunens arbete med sol- och vindkraft 
Krister Sernbo berättade om arbetet och konstaterade att kommunen definitivt kan arbeta mer 
med frågan. Conny berättade om ett projekt att bygga flertalet vindkraftverk på Ljusterö för ca 
15 år sedan strandade pga att sommargäster motsatte sig vindkraftverken. Det konstateras att 
det är svårt att bygga vindkraftverk i tätbebyggda områden. Installation av solceller på 
Armadas tak utreds. 
 
______________ 
MKR § /   

 

Rådet som remissinstans 
 

Sammanfattning  
Se PP för information om syftet med rådet och medlemmarnas förväntningar när rådet 
startade. 
 
Flertalet av rådets medlemmar önskar medverkan i tidig dialog och information om projekt 
och utredningar inom rådets intresseområde. 
 
Man önskar också möjlighet att inlämna separata synpunkter utifrån 
föreningens/organisationens perspektiv. Dvs att gemensamma yttranden oftast inte är 
aktuella. 
 
Kommunens representanter ska bli bättre på att använda rådet som remissinstans och 
kontaktlista i projekt som remissas externt och som ligger inom rådets intresseområden, tex 
miljö och hållbarhet, friluftsliv, natur- och vattenvård samt marina näringar. 
 
______________ 
MKR § 8   

 

Övriga projekt som medlemmarna utfört 
Info från Joakim Jonsson Sportfiskarna: 

 Åtgärder i Smedbyån:  
Sportfiskarna har ihop med ÖSFK och kommunen förberett 3 nya sträckor i 
Smedbyån, för att avhjälpa vattenhinder och skapa bra miljöer 2021 och ån har bland 
annat grusats för att skapa bättre kvalitet och livsbetingelser för fisk (fokus Havsöring)  

 Projekt Skolbäcken: Skolklasser har varit med och anlagt yngellekplats i form av 
risvase vid sjösättningsrampen TBK. Förra året var Skolbäcken även i Smedbyån och 
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tog emot 27 klasser för praktisk fiskevård och utomhuspedagogik. Mycket bra respons 
från elever, lärare och föräldrar. 

 
______________ 
MKR § 9   

 

Övriga frågor 
Maria Olausson: Hur går förelägganden till kommunens marinor? Särskilt Säbyviken marina? 

Svar Maria Lindström: Tiden för svar har inte gått ut och vi har inte heller fått 
ansökningar om tidsuppskov, dvs inga indikationer på att marinornas arbete med 
egenkontrollplaner inte går enligt plan. 

 

Maria Olausson har inför mötet önskat information om vilka övriga politiska 
åtaganden de politiska representanterna i rådet har. Infon har sammanställts i början 
av anteckningarna. 
 
______________ 
 


